
Protokol N r 2/2007 

z posiedzenia Komisji Oswiaty i Kultury 


w dniu 13 marca 2007 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 15.15. 

Lista obecnosci stanowi zahtcznik do protokolu. 

o godz. 15.20 czlonkowie Komisji udali si~ do solectwa Wilkowiczki w 
zwi'l.Zku z pismem Rady Soleckiej 0 przyznanie dodatkowych srodk6w na 
remont swietlicy i remont kapliczki . 
Po powrocie - Przewodnicz£tca Komisji powitala zebranych i przedstawila 
projekt porz£tdku obrad. 
Czlonkowie Komisji nie wniesli uwag i jednoglosnie przyj~li proponowany 
porz£tdek posiedzenia. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyl Przewodnicz£tcy Rady Miejskiej w Toszku 
Pan Marcin K wasniok. 

Ad.3 
Czlonkowie Komisji zapoznali si~ z pismem Zarz::tdu KS Zamkowiec w sprawie 
przyznania dodatkowych srodk6w na pokrycie koszt6w utrzymania obiektu. 
Pani Bukowska poinformowala , ze bylo takZe uzgodnione spotkanie z 
Prezesem Zarz£tdu KS Zamkowiec. Ze wzgl~d6w sluzbowych Pana Prezesa 
spotkanie zostalo przesuni~te. 
Kolejny termin spotkania ustalono na godzin~ przed rozpocz~ciem wsp6lnego 
posiedzenia Komisji stalych przed Sesj£t. 

Ad.4 
Pan Marek Pawlowski zwr6cil si~ 0 informacj~ w sprawie podzialu srodk6w 
dla Klub6w Sportowych w 2006 i 2007 r. 
Przewodnicz£tca Komisji odczytala informacj~ I zal. do protokolu I. 
W wyniku dyskusji ustalono , ze w najblizszym czasie Komisja spotka si~ 
z Zarz£tdami Klub6w Sportowych w celu zapoznania si~ prowadzon£t 
dzialalnosci£t w zakresie kultury fizycznej .Komisja zwr6cila si~ 0 

przygotowanie na to spotkanie informacji dotycz£tcych ilosci sekcji i druZyn 
oraz ilosci zawodnik6w w poszczeg6lnych Klubach, a takZe zakresu i formy 
prowadzonej dzialalnosci. 

Przewodnicz£tca Komisji Pani Maria Bukowska poinformowala , ze kolejne 
posiedzenie Komisji b~dzie poswi~cone plac6wkom oswiatowym. 
Liczba dzieci drastycznie maleje , w zwi£tzku z czym naleZy opracowac 
koncepcj~ dalszego funkcjonowania tych plac6wek. 
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Cz~se nauczycieli skorzysta z prawa do wczesniejszego przejscia na ernerytur~ , 
dlatego dyrektorzy szkol powinni tak'l informacj~ otrzymae jak najszybciej , 
gdyz juZ w kwietniu przygotowywane S'l projekty na przyszly rok szkolny. 
Koncepcje rnog'l bye rome, ale jako jedn'lZ propozycji Pani Bukowska podala 
l'lczenie uczniow w klasach, za wyj'ltkiern klasy I i VI . 

Ad.2 
Na posiedzenie Kornisji zostali zaproszeni : 
1.Dyrektor Miejsko Grninnego Osrodka Kultury w Toszku Pani Joanna Karweta 
2.Radca Prawny Pan Andrzej Malski 
Przewodnicz'lca Komisji podkreslila , ze kaZda jednostka organizacyjna musi 
rniee statut na tyle szczegolowy , aby jednostka pracowala precyzyjnie i na tyle 
ogolny , aby w przypadku drobnych zmian prawnych nie zachodzila 
koniecznose kaZdorazowej zmiany . 
Pani Bukowska zwrocila si~ do dyrektora MGOK 0 udzielenie wyjasnien do 
projektu uchwaly w sprawie zrniany nazwy Miejsko Gminnego Osrodka 
Kultury w T oszku i nadania statutu Cntrurn Kultury "Zarnek w T oszku" 
Pani Karweta poinformowala , ze podj~to decyzj~ nie wprowadzania zrnian do 
obowi'lzuj'lcego statutu lecz opracowanie nowego projektu z uwagi na to , ze 
w obowi'lzuj'lcym statutcie duzo rniejsca poswi~cono bibliotekom . Poniewaz 
biblioteki s'ljednyrn z dzialow w strukturach MGOK to nie trzeba poswi~cach 
irn az tylu odr~bnych paragrafow.To sarno dotyczy podstaw prawnych dzialania 
Osrodka, nie trzeba wymieniac wszystkich ustaw jedynie te najwamiejsze 
Koniecznose zmiany statutu wynika przedewszystkim z dostosowania jego 
zapisow do obowi(lZuj'lcych przepisow prawa I np. slowo Zarz'ld Miejski 
zast~puje si~ slowern Burmistrz, slowa Miasto - Grnina Toszek zast~puje si~ 
slowami Gmina Toszek I. 
Nowosci'l w projekcie jest zapis w § 17 ust. 3 , ktory brzrni : 
"Przy zbywaniu srodkow trwalych 0 wartosci przewyzszaj'lcej osrniokrotnosc 
wartosci pocz'ltkowej srodka trwalego , od ktorej dokonuje si~ odpisow 
arnortyzacyjnych naleZy uzyskac uprzednio zgod~ Rady Miejskiej" 
Kontrowersje, ktore budzi zmiana nazwy Osrodka - s'lnieuzasadnione, gdyz 
propozycja zmiany wynika jedynie ze wzgl~dow marketingowych.Zmiana 
nazwy nie zmieni zakresu i formy dzialalnosci Osrodka. 
W zwi'lzku z uwagami - po konsultacji z Radc'lPrawnyrn czlonkowie Komisji 
jednoglosnie zaproponowali nast~puj'lce brzmienie zapisow w § 8 : 
1.Dyrektora zatrudnia i zwalnia Burmistrz Toszka 
2.Kandydata na Dyrektora instytucji kultury moma wylonic w drodze 

konkursu. 
Pan Pawlowski poinformowal , ze z dzialaj'lcego w Kotulinie punktu 
bibliotecznego praktycznie nikt nie korzysta i zaproponowal przeniesienie 
punktu do szkoly. 

http:paragrafow.To
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W podsumowaniu dyskusji Przewodnicz~ca zaproponowala przygotowanie 

sprawozdania z dzialalnosci bibliotek z uwzgl~dnieniem ilosci czytelnikow 

i ilosci wypozyczen w poszczegolnych placowkach. 

Pan Morciniec zapytal jak wygl~da wspolpraca z Towarzystwem Przyjaciol 

Zamku Toszeckiego. 

Pani Karweta poinformowala, ze Towarzystwo to nie zostalo powolane -lecz 

jest potrzebne, a wi~c do tematu si~ wroci. 

Pan Pawlowski zwrocil si~ 0 wyjasnienie : 

o ile osob z Toszka zwolniono z pracy 
o ile osob przyj~to spoza terenu Toszka 
Pani Dyrektor wyjasnila, ze od momentu obj~cia funkcji Dyrektora stan 
zatrudnienia wzrosl 0 1 etat .W miejsce osoby zwolnionej z Toszka przyj~to 
takZe osob~ z Toszka, a w miejsce osoby z Wielowsi, ktora przeszla na 
emerytur~ przyj~to rowniez osob~ z Toszka. 
Pan Pawlowski podkreslil rowniez , ze w zadaniach Osrodka brakuje ofert dla 
szkol, a takZe mimo zapisu w projekcie - nie docenia si~ lokalnych tworcow jak 
np. Chor i Orkiestra D~ta z Kotulina . Radny poinformowal , ze b~dzie 
wnioskowal 0 wykreslenie pewnych zapisow dotycz~cych zadan Osrodka. 
Radca Prawny abstrahuj~c od pewnych racji Pana Pawlowskiego podkreslil , ze 
statut rna ustalie kompetencje MGOK. 
Przewodnic~ca Komisji poparla stanowiska Radcy i uznala wniosek Pana 
Pawlowskiego za bezzasadny. 
Pani Karweta dodala , ze s~ uwagi dotycz~ce prowadzenia dzialalnosci 
kulturalnej na solectwach , natomiast jest to jedynie ogolna informacja . 
Uzgodnienia z soltysami odnosnie imprez s~ czynione .Osrodek moze 
poprowadzie swietlice ,jednakZe trzeba opracowae model jej funkcjonowania . 
Natomiast nie mozna przej~e swietlic , gdyz s~ one przekazane w zarz~d 
solectwu - dzialalnose na swietlicach moze bye prowadzona po zawarciu 
porozumienia z Radami Soleckimi na obslug~ swietlic.Pani Karweta 
zaproponowala wypracowanie modelu dzialalnosci na solectwach Komisji, 
sarna takZe moze przygotowae taki model, ale czy b~dzie on spelnial 
oczekiwania - nie wiadomo. 
Pan Andrzej Morciniec stwierdzil , ze wi~kszose sekcji zostalo ulokowanych 
w szkolach . W tej sytuacji MGOK nie ponosi kosztow ich utrzymania. 
Uczestnicy sekcji plac~ czlonkostwo.Osrodek nie przeznacza srodkow na 
sprz~t - w jaki sposob sekcje maj~ si~ rozwijae. 
Dyrektor MGOK poinformowala , ze sekcje zostaly przeniesione za zgo~ 
Dyrektora Szkoly Podstawowej .Osrodek pokrywa koszty srodkow czystosci. 
Zabezpieczono srodki na zakup pulpitow dla Tribriarum Scholares - niestety 
brakuje srodkow na odnowienie strojow.Moze w ci~u roku znajd~ si~ jakies 
dodatkowe srodki w budzecie Gminy , wtedy Dyrektor MGOK zwroci si~ do 
Rady 0 przyznanie ich na prowadzenie sekcji. 
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W odpowiedzi na pytanie Pana Morcinca Pani Karweta udzielila wyjasnien 
dotycz~cych zaprzestania dzialalnosci przez sekcj~ modelarstwa.Pani Dyrektor 
poinformowala , ze sekcja ta nie budzila wielkiego zainteresowania , gdyz 
uczestniczylo w niej zaledwie 7 dzieci.Ponadto na Zamku nie rna 
odpowiedniego pomieszczenia dla przechowywania wykonanych modeli.Temat 
nie jest ostetecznie zamkni~ty , przy wzroscie zainteresowania dzialalnosc 
mozna reaktywowac. 
Pan Morciniec zwr6cil si~ 0 podanie kwoty jaka placi Regionalna Izba 
Przemyslowo Handlowa za wynaj~cie Zamku na organizowan~ Gal~. 
Pani Karweta poinformowala, ze ostatnio byla to kwota 1500 zl .Negocjacje 
z Prezesem Izby w tym temacie s~bardzo trudne - moze w tym roku uda si~ 
wynegocjowac wi~cej.Plusem organizowania tej imprezy na Zamkujest wie1ka 
promocja Toszka. 
W zwi~zku z uwagami Pana Laksy odnosnie kalendarium imprez Komisja 
jednoglosnie wskazala , ze terminy imprez w Gminie nie moga sie pokrywac. 
Pani Dyrektor poinformowala czlonk6w Komisji 0 planowanym festiwalu 
muzyki etnicznej DYBUK .Festiwal organizowany jest przez grup~ ludzi 
dzialaj~cych wok61 folkowej "Gospody 6" z Pyskowic .Budzet imprezy wynosi 
120.000 zl. 
Koszty ,ktore poniesie MGOK to energia elektryczna i ochrona imprezy. 
Dyrektor Miejsko - Gminnego Osrodka Kultury w Toszku poinformowala 
czlonk6w Komisji 0 planowanej inwestycji "Rewitalizacja gotyckiej wieZy 
zamkowej wraz z otoczeniem " z przeznaczeniem na Centrum Ekspozycji 
Historycznej. 
W podsumowaniu dyskusji nad projektem uchwaly Pani Karweta zwr6cila si~ 
do czlonk6w Komisji 0 poparcie podj~cia w/w uchwaly , gdyz statut jest 
dokumentem wymaganym przy skladaniu wniosk6w 0 srodki pomocowe. 
Przewodnicz~ca Komisji Pani Maria Bukowska podzi~kowala Dyrektorowi 
MGOK z udzielone wyjasnienia. 
Po zapoznaniu si~ wyjasnianiami udzielonymi przez Dyrektora Miejsko 
Gminnego Osrodka Kultury w Toszku czlonkowie Komisji Oswiaty i Kultury 
poparli podj~cie uchwaly w sprawie : zmiany nazwy Miejsko Gminnego 
Osrodka Kultury w Toszku i nadania statutu Centrum Kultury "Zamek w 
Toszku" 

Obecny na posiedzeniu Komisji Przewodnicntcy Rady Miejskiej w Toszku 
poinformowal , ze termin wsp6lnego posiedzenia Komisji stalych Rady 
Miejskiej ustalono na 20 marca 2007 r. 0 godz. 16.00 
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Termin kolejnego posiedzenia komisja ustalila na dzien 3 kwietnia 2007 r. 
o godz. 16.30.Tematem spotkanie b~dzie opracowanie koncepcji dzialania 
placowek oswiatowych. 

Po wyczerpaniu porz'ldku obrad Przewodnicz'lca Komisji Pani Maria Bukowska 
podzi~kowala zebranym za udzial i zakonczyla posiedzenie 0 godz. 20.00 

Przewodnicz'lca Komisji 

Ooro Maria Bukowska 

'.AA~~ 


